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Najbližšie zasadnutie miestneho zastupiteľstva bude 23.5. a miestnej rady 9. 5. 2013.

Rozhovor s poslankyňou

Výsledok solidarity: 100-tisíc 
eur Lamaču                                                        
P o r o z p r á v a l i 
sme sa s JUDr. Jú-
liou Ondrišovou, 
vicestarostkou 
a  poslankyňou 
MZ BA-Lamač, 
a  mestskou po-
slankyňou.

A ko ho dnotíte 
schválený rozpočet na rok 2013?
Tvorba rozpočtu na rok 2013 nebola jedno-
duchá, o čom svedčí aj fakt, že do apríla, keď 
poslanci rozpočet schválili, sme boli v rozpoč-
tovom provizóriu. Schváleniu rozpočtu pred-
chádzali aj spoločné rokovania vedenia úradu 
a  poslancov za účelom hľadania konsenzu 
a vybilancovania rozpočtu v jeho jednotlivých 
položkách. A pokiaľ ide o ekonomickú situáciu 
dnešnej doby, tá je zložitá a ťažká pre všetkých 
v Lamači aj vo svete. Rozpočet Lamača na rok 
2013 je adekvátny peniazom, ktoré máme 
k dispozícii a s nimi sme, myslím si, naložili naj-
lepšie ako sme vedeli.
Z magistrátu hl. mesta Bratislava sa v rámci pre-
rozdeľovania solidarity pri schvaľovaní rozpoč-
tu mesta Bratislava podaril takmer zázrak, a to 
zachovanie solidarity, teda príspevku štyroch 
veľkých mestských častí – Staré Mesto, Nové 
Mesto, Ružinov a Petržalka ako takej pre malé 
mestské časti, kam patrí aj Lamač. Pre Lamač to 
činí sumu sto tisíc eur. I keď musím povedať, že 
Lamač by rozpočet zostavil aj bez tejto sumy, 
no bol by podstatne iný – oklieštený. Niektoré 
malé časti bez tejto solidarity rozpočet neutvo-
ria, čo by viedlo k ich zániku. Toto bol veľký boj 
o rozpočet mesta a téma nie je uzatvorená, veľ-
ké mestské časti budú tému otvárať opäť o rok. 
Tu je potrebné vyjadriť poďakovanie všetkým 
tým mestským poslancom, ktorí boli volení vo 
veľkých MČ a solidaritu pre malé MČ podporili. 
Bila som sa za Lamač, verte, zo všetkých síl.
Návrhy predsedu finančnej komisie na zvýšenie 
výdavkov rozpočtu som podporila, nakoľko ich 
považujem za opodstatnené a  prospešné na 
poli výstavby nových parkovacích miest, údržby 
ciest, dopravného značenia, prevádzky budov, 
zveľaďovania detských ihrísk, podpory záujmo-
vých združení, stravovania dôchodcov a kultúry 
v Lamači. Naopak, peniaze budeme hľadať v dru-
hom polroku na mzdy pre zamestnancov úradu, 
ochranu nášho majetku, pretože sme sa dohodli 

Vitajte! Teretulnud! 

Základná škola v Lamači bola poctená návšte-
vou prvých dám Slovenskej republiky Sylvie 
Gašparovičovej a Estónska Evelin Ilves. Po pri-
vítaní starostom MČ Bratislava-Lamač Petrom 
Šramkom a  riaditeľkou ZŠ Alenou Petákovou 
sa za potlesku žiakov presunuli do Izby pána 
učiteľa, kde ich riaditeľka oboznámila so ško-
lou, jej zameraním a  činnosťami v  oblasti 
zdravého spôsobu života našich žiakov. Žiaci 
3. A s učiteľkou Máriou Pavlovičovou im pred-
viedli krátky kultúrny program, po ktorom sa 

vzácna návšteva presunula do jedálne školy, 
kde sa stretli s riaditeľkou školskej jedálne M. 
Strapekovou a zamestnankyňami jedálne. Za-
ujímali sa o obľúbené jedlá našich detí, zastú-
penie dezertov a ovocia na jedálnych lístkoch.  

Ochutnali aj z  pripraveného obeda. Prvej 
dáme S. Gašparovičovej chutila brokolicová 

polievka a  pani Ilves si pochutila na dusenej 
kapuste. Sme radi, že sa im v našej škole páčilo.

Mária Imrichová, učiteľka ZŠ

Návšteva prvých dám v lamačskej škole                                                                                   

                                      OZNAM                                             

Dňa 14.5.2013 o 17.00 hod. bude pre  
občanov v kine Lamač na Malokarpat-
skom námestí spracovateľom prezento-
vaný Návrh územného plánu zóny Lamač 
– Zečák. 

Pokračovanie na str. 2
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Zapáčili sa mu bicykle                           
Poverený policajt obvinil 39-ročného muža z Bra-
tislavy z prečinu krádeže, ktorých sa dopustil aj 
v  našej mestskej časti Lamač. Siedmeho apríla 
v čase od 19. h do 19. h deviateho apríla v Bra-
tislave na ulici Na barine ukradol z uzamknutých 
pivničných priestorov horský bicykel zn. GT Ava-
lanche 1.0 olivovej farby, kufrík s príklepovou vŕ-
tačkou zn. Makita, čím obvinený svojím konaním 
spôsobil 30-ročnému mužovi škodu krádežou vo 
výške 870 €. Rovnako ukradol aj bicykle v mest-
ských častiach Dúbravka a  Karlova ves. Polícia 
preto vyzýva občanov, aby boli pri uzamkýnaní 
vecí v pivničných priestoroch dôslednejší a takis-
to, aby zamkýnali vchodové brány do domov.

npor. Martina Kočišová,
úsek prevencie a styku s verejnosťou 

Okresné riaditeľstvo PZ BA IV

Vrátlia by som sa aj k dvom príspevkom starostu 
Lamača P. Šramka, ktoré som si veľmi starostli-
vo prečítala. Má pravdu, že prekvapivá snehová 
kalamita  narobila starostí a zvládnuť ju bolo ur-
čite ťažké. Bola zhodnotená existujúca technika 
našej mestskej časti, i ľudských zdrojov. Napriek 
tomu, ako všade v meste, nastali situácie, ktoré 
občania vnímali ako negatívne. Z toho dôvodu 
by bolo dobre nabudúce povedať o zvládnutí 
takýchto krajných situácií aj z hľadiska organi-
začného, lebo občana v danej chvíli nezaujíma, 
či celý okruh odhŕňača prejde tri alebo päťkrát, 
alebo či pán starosta sedí v traktore (i keď jeho 
osobnú účasť si vážim). Bolo by veľmi cenné 
konkretizovať úplne jednoducho, napríklad, 
kedy zasadal štáb zimnej služby od začiatku 
kalamity do jej skončenia, aká bola koordinácia 
prác a jej výsledky.
Problém o rozpočte Lamača, v ktorom sa má 
siahnuť na platy zamestnancov mestského úra-
du evokuje rôzne pocity. Tak ako píše starosta, 
nikto veru by nebol rád, keby mu zamestnávateľ 
siahol na plat. Ale v jednom jedinom prípade, ak 
ide o nízke percento, to stojí za uváženie, a to 
vtedy, ak by bola hrozba, že nezníženie platov by 
malo za následok prepúšťanie. Je na zváženie, 
či nehrozí aj takáto situácia. Ale ja som radová 
občianka, napísala som, čo mi absentuje v tomto 
článku. Určite nájdete dobré riešenie, o ktorom 
nás budete informovať. 
Veľmi pozitívne hodnotím napríklad rozhovor 
s poslankyňou Annou Markovou, ktorá odpove-
dala na kladené otázky vecne a zrozumiteľne. 
Tiež príspevky poslankyne Marty Janyškovej 
a ďalších, ktoré hovoria optimisticky o  našej 
peknej mestskej časti, bez ohľadu na stranícke 
tričká. Alebo vecné informácie poslanca Ra-
doslava Olekšáka.
Na záver prajem Lamačanovi dobrý výber člán-
kov a informácií o živote v Lamači. Je potrebné 
si uvedomiť, že úroveň sa zvýši uverejnením 
takých článkov, ktoré majú určitú vypovedaciu 
schopnosť. To nie je cenzúra, každý by mal mať 
právo na uverejnenie príspevku, ale ten nutne 
musí spĺňať stanovené kritériá. A potom budú 
občania radi siahať po našom časopise, tak ako 
s radosťou čítame napríklad Bratislavské noviny 
Úroveň novín všetkých mestských častí je daná 
činnosťou zodpovedného redaktora, ako aj re-
dakčnej rady.

Ing. Katarína Galovičová

ŠKD v Lamači zostane                                
Pod vplyvom novej legislatívy sme sa museli popa-
sovať s novou skutočnosťou aj v Lamači. Vláda SR 
ešte minulý rok schválila nové koeficienty financo-
vania pre školské zariadenia, záujmové vzdelávanie 
a stravovanie detí. V každej z vymenovaných oblastí 
koeficient znížila, čo v praxi znamená, že vláda šetrí 
na našich deťoch a samosprávam akoby povedala: 
„Poraď si sám!“. Podľa aktuálneho Nariadenia vlády 
(415/2012) by mal školský klub detí (ŠKD) dostať len 
približne jednu pätinu peňazí oproti doterajšiemu 
balíku. Peniaze síce pôjdu na každého žiaka školy, 
ak je však v  školskom klube viac detí ako pätina 

na otvorení a prehodnotení rozpočtu v septembri 
tohto roku vzhľadom na vývin financií a napríklad 
aj daňových príjmov. Aj keď ma zníženie príjmov 
pre úradníkov mrzí, lebo každý má byť za svoju 
prácu adekvátne odmenený, za tento rozpočet 
som hlasovala, nakoľko zabezpečuje dobrý chod 
Lamača a podporu množstva oblastí, vrátane kul-
túrnych akcií, našich seniorov, detí, životného pro-
stredia a dopravy.

V  ktorých oblastiach by nám mohlo a  malo 
mesto v tomto roku pomôcť?
Rozhodne by to nebolo v  oblasti parkovania. To, 
ako  je od augusta 2012 predkladaná vízia parko-
vania v hlavnom meste Bratislava a jeho mestských 
častiach ako súčasti parkovacej politiky celého 
mesta, je neprijateľné dnes už v  každej mestskej 
časti. Bola mestským poslancom predkladaná už 
trikrát a nebola schválená. Ako mestská poslankyňa 
za Lamač som okamžite od začiatku, teda od sep-
tembra 2012, prezentovala nesúhlas s koncepciou 
parkovania a neverila som, že by sa to mohlo dať 
dokopy pre všetkých sedemnásť mestských častí. 
Vyslovila som svoj názor, že každá mestská časť 
má na poli parkovania svoje špecifiká, každú tlačí 
topánka niekde na inom mieste a centrálny model 
nemôže vyhovovať. Navyše, od počiatku nebolo 
jasné, ani čo by to daňových poplatníkov, občanov 
hlavného mesta malo stáť. Na mestskom zastupi-
teľstve som vystúpila s  uznesením Miestneho za-
stupiteľstva v  Lamači, ktoré obsahovalo nesúhlas 
Lamača s koncepciou parkovania pre celú Bratisla-
vu. Naopak, v mestskom rozpočte sú opätovne vy-
členené peniaze na budovanie svetelnej križovatky 
Hodonínska – Vrančovičova. Mesto sa tiež zaviazalo 
na dobudovanie chodníka na Vrančovičovej ulici. 
V rámci katastrofálnej situácie s výtlkmi na cestách 
po celej Bratislave sme v mestskom zastupiteľstve 
schválili ďalšie finančné prostriedky na opravu vý-
tlkov, takže môžeme očakávať časť z týchto peňazí 
aj na výtlky v Lamači. Momentálne najhorúcejšou 
témou v poslaneckých kluboch v mestskom zastu-
piteľstve sú zmeny a doplnky územného plánu 03, 
ktoré sa majú schvaľovať na aprílovom zasadnutí 
zastupiteľstva. Lamača sa táto horúca téma netýka. 
Do týchto zmien a doplnkov nepredkladáme žiad-
ne nové územia určené na novú výstavbu. Naše 
rozvojové územie Zečák je schválené a pokračuje-
me v projektoch jednotlivých zón.

kl

Výsledok solidarity: 
100-tisíc eur Lamaču                                                 
dokončenie zo str. 1

Príhovor občianky Lamača              
Väčšina obyvateľov Bratislavy očakáva každý 
mesiac správy o živote vo svojej mestskej časti, 
ktoré sú uverejňované pravidelne v jej mesač-
níkoch. 
V posledných číslach nášho Lamačana však 
rezonujú niektoré témy, ktoré by (podľa môjho 
názoru) tam nemali byť, respektive mali by byť 
uvedené ináč a zbytočne navodzujú negatívny 
dojem.  Aby som bola konkrétna, domnievam 
sa že v rozhovore s poslankyňou MZ BA-La-
mač Renátou Ocilkovou v  aprílovom čísle, jej 
odpoveď na otázku, čo ju najviac trápi a čo by 
zmenila v našej mestskej časti bola irelevantná. 
Neverím, že pani poslankyňu najviac trápia me-
dziľudské vztahy v jej práci MZ, ako aj jej po-
slancov. Veď v školstve je tých neduhov akurát 
dosť. Práve táto jej výpoveď poukazuje na nie 
práve najlepšie vzťahy v MZ Lamač. 
A keď už chcela zverejniť vznikajúce napätia 
v práci MZ, mala by nám povedať, čo napríklad 
ona ako poslankyňa urobila pre zlepšenie ich 
vzťahov, teda nejaký konkrétny výstup. Vtedy 
by mal článok zmysel aj pre občanov, vtedy by 
naplnila jej krásne slová o nenávisti k ľuďom 
s inými názormi. 

žiakov, škola prichádza „skrátka“. V našej lamačskej 
škole je v ŠKD takmer 50 percent detí. Zníženie fi-
nancovania podľa vládneho návrhu by teda pre 
nás znamenalo, že sa od septembra 2013 budú 
rušiť oddelenia ŠKD. Vedomí si tejto skutočnosti 
zhodli sme sa všetci poslanci lamačského miestne-
ho zastupiteľstva v tom, že školský klub detí chce-
me v Lamači zachovať. A tak sme sa po dlhej, ale 
konštruktívnej diskusii na mimoriadnom zasadnutí 
miestneho zastupiteľstva hlasovaním a  prijatím 
všeobecno-záväzného nariadenia zhodli v tom, 
že financovanie v ŠKD na žiaka školy ponecháme 
v takej výške, aby deti nemuseli byť po vyučovaní 
posielané na ulicu a s nimi vlastne aj panie vychová-
vateľky... Odhlasovali sme teda také normatívy pre 
ŠKD, materskú školu, aj na stravu, že všetko bude 
môcť riadne fungovať ďalej.  Zachovanie týchto 
normatívov však bude mať vplyv na náš rozpočet, 
ktorý teda budeme musieť onedlho znova otvárať. 
Možno sa pri hľadaní rezerv vrátime k môjmu návr-
hu, aby sme odmeny nám – poslancom znížili o jed-
nu tretinu. Poslankyňa Júlia Ondrišová sa už vzdala 
v prospech Lamača všetkých svojich odmien.
Na mimoriadnom zasadnutí zastupiteľstva 23. aprí-
la sme museli riešiť aj vplyv novelizovaného zákona 
č. 596/2003 Z.z., ktorý po novom nedovoľuje, aby 
školské účelové zariadenie (školská jedáleň) malo 
elokované pracovisko. Keďže Školská jedáleň so 
sídlom na Malokarpatskom námestí č. 1 má elo-
kované pracoviská v budovách materskej školy na 
Heyrovského ul. č. 4 a na Malokarpatskom nám. č. 
6, museli sme na zmenu zákona reagovať. Školská 
jedáleň v súčasnom usporiadaní síce funguje veľmi 
dobre, ale zákon je zákon a my sme museli hľadať 
riešenie horšie, ale zákonné. Rozhodli sme sa pre 
zriadenie troch školských jedální bez právnej sub-
jektivity ako organizačných jednotiek Mestskej čas-
ti Bratislava-Lamač. Miestnemu úradu sme pridali 
zodpovednú prácu a verím, že kvalita stravovania 
ostane taká dobrá ako doposiaľ a že novou legis-
latívou neutrpia deti. Veď o ne by malo „školským“ 
ministerským úradníkom ísť.

Renáta Ocilková
poslankyňa MZ
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Mestská časť Bratislava-Lamač, vypisu-
je obchodnú verejnú súťaž na prenájom 
nebytových priestorov:
1. nebytové priestory o výmere 32,3 m2 
na trhovisku Lamač na Malokarpatskom 
námestí v Bratislave.  
Záujemca svoju ponuku predloží v  za-
lepenej obálke do 13. 5. 2013 do 12. h, 
s  nápisom „Obchodná verejná súťaž – 
nájom majetku nebytové priestory tr-
hovisko – NEOTVÁRAŤ“ – so svojou ad-
resou. Presné informácie a  podmienky 
o  obchodnej verejnej súťaži sú zverej-
nené na webovej stránke www.lamac.sk 
a na úradnej tabuli Miestneho úradu MČ 
Bratislava-Lamač.   
Informácie o priestoroch a podmienkach 
nájmu vám poskytne Anna Jánošíko-
vá (janosikova@lamac.sk), t. č. 02 6478 
1581. 

                                      OZNAM                                             

Mestská časť Bratislava-Lamač, vypisuje 
obchodnú verejnú súťaž na nájom ob-
jektu na ul. Na barine č. 21 v Bratislave:
1. prenájom samostatne stojaceho ob-
jektu športovej haly nachádzajúceho 
sa v  k.ú. Lamač na ulici Na barine č. 21 
v  Bratislave, súpisné číslo 6519, posta-
veného na pozemku parc. č. 599/14; ob-
jekt je zapísaný na LV č. 2074. Pozemok, 
na ktorom stojí predmet nájmu, nie je 
predmetom súťaže.
Záujemca svoju ponuku predloží v zale-
penej obálke do 20. 5. 2013 do 12. h, s ná-
pisom „VOS – Športová hala Na barine – 
Neotvárať“ – so svojou adresou. Presné 
informácie a  podmienky o  obchodnej 
verejnej súťaži sú zverejnené na webovej 
stránke www.lamac.sk a na úradnej tabu-
li Miestneho úradu MČ Bratislava-Lamač.   
Informácie o  priestoroch a  podmienkach 
nájmu vám poskytne Anna Jánošíková 
(janosikova@lamac.sk), t. č. 02 6478 1581. 

I keď je už máj 2013, až v tomto čísle, si vám milí 
Lamačania, dovoľujem predstaviť schválený roz-
počet na tento rok. Tak, ako sa tohto roku posu-
nulo jarné počasie, tak sme rozpočet schvaľo-
vali symbolicky s prvými jarnými lúčmi slnka vo 
štvrtok 11. 4. 2013. Určite ste poniektorí zachytili 
správy v  našich médiách o  tom, že v  marci na 
mimoriadnom zasadnutí zastupiteľstva návrh 
rozpočtu ani pozmeňovacie návrhy k  nemu 
neboli schválené. Hlavným problémom niekto-
rých našich kolegov, pre ktorý návrh neprešiel, 
bol plat prednostu a  zamestnancov miestneho 
úradu. Ako keby život v  Lamači stál a  padal na 
otázke platov! Naša skupina poslancov vždy 
mala a má na pamäti predovšetkým rozvoj mest-
skej časti pre všetkých obyvateľov Lamača a nie 
úzke parciálne záujmy. Ak niekto nazýva zníže-
nie ročného objemu miezd pre zamestnancov 
MÚ mimo opatrovateľskej služby a  pracovnej 
čaty o  2,7% (zhruba 4 300 eur) oproti reál- 
nej potrebe za likvidačné, pravdepodobne by si 
mal zobrať Slovník slovenského jazyka, čo slovo 
likvidačné skutočne znamená. Ak sa niekomu 
mení pracovná náplň, ak niekto prestane mať 
kumulovanú funkciu, tak je logické v  dnešných 
časoch, že aj plat by mal ísť smerom nadol. Ak 
tento predpoklad funguje všade, neviem prečo 
by nemal práve fungovať aj v Lamači.
Samotný rozpočet na rok 2013 vychádza z kon-
zervatívnych odhadov vývoja daňových príjmov, 
ktoré úzko súvisia s  vývojom našej ekonomiky. 
Z toho sa odvíjajú naše príjmy daňové i nedaňo-
vé, ktoré sú v  týchto časoch veľmi neisté. Preto 
sme pristúpili k  veľmi opatrnému nastaveniu 
bežného a najmä kapitálového rozpočtu, kde 
ani tento rok pre jasnú podmienku z našej stra-
ny nerátame s  predajom žiadneho lamačského 
majetku. Hlavným bodom, ktorý nás limitoval 
pri tvorbe rozpočtu je splatenie vyše 66  000 
EUR bezúročnej pôžičky hlavnému mestu, ktoré 
nám poskytlo na nadstavbu bytov nad bývalým 
miestnym úradom. Som veľmi zvedavý, koľko sa 
z tejto sumy vráti nazad do Lamača na sľubované 
dokončenie mestského chodníka na Vrančovičo-
vej ulici. 
Veľmi dôležitou oblasťou výdavkovej strany roz-
počtu je školstvo, kde budeme na základe legisla-
tívnych zmien a nových pravidiel nastavovať roz-
počet k začiatku školského roka. Na tomto mieste 
môžem jednoznačne deklarovať, že školstvo je 
našou jednoznačnou prioritou a aj v tomto roku 
garantujeme pokračovanie veľmi úspešného 
projektu nulťákov. Schválený rozpočet vyčlenil 
potrebné financie na dokončenie územného plá-
nu Malokarpatského námestia a pokračovanie 
prác na územnom pláne Zečáku. Sú to prioritné 
veci pre našu mestskú časť z hľadiska fungovania 
v budúcnosti. V rozpočte sú zachované aj potreb-
né financie v oblasti kultúry, športu a sociálnych 
vecí. Schválený rozpočet vyčlenil aj potrebnú 
sumu na celoročné financovanie linky 130, ktorá 
sa stále viac teší vášmu záujmu a obľube. 
Keďže pre našu skupinu poslancov je veľmi dô-
ležitá otázka životného prostredia, dopravy, 
parkovania, detských ihrísk, či stravovania senio-
rov, stál som pred neľahkou úlohou nájsť balík 
peňazí v návrhu rozpočtu na tieto naše priority. 
Napokon som pripravil a predniesol náš spoloč-
ný pozmeňovací návrh skupiny 5 poslancov (M. 

Janyšková, A. Marková, P. Čech, G. Bizoňová a R. 
Olekšák), kde na jednej strane šetríme výdavky 
na mzdách, propagačných materiáloch, výpočto-
vej technike, či audite a na druhej strane sme pri-
dali na konkrétne položky, ktoré chceme v tomto 
roku realizovať. Ktoré to sú?
Na detské ihriská sme pridali sumu 7 000 EUR, 
keďže návrh miestneho úradu po nulách v pred-
chádzajúcich dvoch rokoch v tomto roku vyčlenil 
„veľkoryso“ úbohú jednu tisícku eur. Dokopy tak 
vďaka nášmu pozmeňovaciemu návrhu pôjde 
na ihriská v Lamači suma minimálne 8 000 EUR. 
Ďalej sme pridali sumu 9 000 EUR na opravu výtl-
kov a dokopy pôjde na opravy ciest a chodníkov 
suma 20 000 EUR. Navrhol som, aby starosta, kto-
rý je zároveň aj poslanec VÚC rokoval o  dotácii 
pre Lamač na opravu ciest z rozpočtu BSK, keďže 
kraj poberá obrovské peniaze z dane z motoro-
vých vozidiel. Pevne verím, že nám predseda 
BSK P. Frešo vyhovie. Pridali sme 7 000 EUR na 
výstavbu parkovísk formou zatrávňovacích dlaž-
díc dokopy na nové parkoviská tak pôjde 10 000 
EUR, na dopravné značenie (dokončenie zóny 30 
v starom Lamači a naše rezidenčné parkovanie ) 
sme pridali 3 000 EUR, dokopy je suma 6 000 EUR. 
V oblasti životného prostredia sme na dokonče-
nie revitalizácie jazierka Na barine pridali 1 000 
EUR, dokopy tam pôjde suma 3 000 EUR, 6 000 
EUR sme vyčlenili na vybudovanie oddychových 
venčovísk a 5 300 EUR na dokončenie parčíka pri 
hornom ihrisku na ulici Cesta na Klanec. Vybudo-
vaním jedného venčoviska na konci Bakošovej 
ulice v  areáli bývalej budovy vodární chceme 
riešiť aj problém bezdomovcov, ktorých týmto 
vytlačíme preč a nebudú tak otravovať život na-
šim spoluobčanom. Na dokončenie osvetlenia 
na Zhorínskej ulici sme na základe podnetu oby-
vateľov v  rámci zvýšenia bezpečnosti občanov 
vyčlenili 2 000 EUR. Zvýšili sme sumu z 500 na 2 
500 EUR na likvidácie čiernych skládok, ktoré sú, 
žiaľ, stále rozmáhajúcejším sa fenoménom nielen 
v našej mestskej časti. 
V  sociálnej oblasti sme reagovali na zvýšený 
záujem o  stravovanie seniorov, preto sme ako 
poslanci túto položku navýšili o  3 000 EUR na 
20  000 EUR. Tá by mala garantovať fungovanie 
tohto príspevku na obedy pre seniorov po celý 
tento rok. V pozmeňovacom návrhu sme vyčleni-
li sumu 20 000 EUR na systémovú opravu strechy 
na Dome služieb, kde opakovane zateká a  ako 
vlastník sa musíme o nápravu postarať. V našom 
pozmeňovacom návrhu sme ďalej účelovo viaza-
li sumu 20 000 EUR na fungovanie futbalového 
klubu, ktorý vďaka zapálenému a  oduševnené-
mu pôsobeniu lamačských funkcionárov na všet-
kých stupňoch požíva našu plnú podporu a dô-
veru. Účelovo sme viazali aj financie na nákup 
kníh do knižnice, či pokračovanie výmeny dverí 
a okien budovy na Zlatohorskej ulice, kde sídlia 
okrem ZUŠ aj dve neštátne škôlky. Čiže náš po-
zmeňovací návrh rozpočtu smeroval výlučne do 
vecí, ktoré prinesú osoh každému Lamačanovi. 
Rozpočet je schválený, teraz je potrebné si zade-
finovať poradie priorít a okamžite riešiť napríklad 
výtlky, dokončenie jazierka, či strechu na Dome 
služieb. A  v  ostatných oblastiach hľadať v  spo-
lupráci so všetkými dotknutými subjektmi naj-
efektívnejšie riešenie jednotlivých schválených 
akcií. Treba vylúčiť slovíčko nedá sa, hľadať spô-

sob a cestu ako sa to dá a potom budú aj ľudia 
s našou prácou spokojnejší, ak uvidia konkrétne 
výsledky. Najmä v oblasti dopravy a parkovania 
nás čaká veľa práce v  tomto roku, chcem, aby 
sme dotiahli projekty v tejto oblasti do úspešné-
ho konca. Niektorí kolegovia v zastupiteľstve by 
preto mohli namiesto moralizovania a kritizova-
nia našich návrhov, prísť s konkrétnou a  lepšou 
alternatívou ako to robiť. Rád ich podporím, ak to 
bude na úžitok všetkých občanov mestskej časti. 
Biť nás za to, že sa aspoň niečo snažíme robiť, je 
preto veľmi farizejské. Výsledky ľudí presvedčia 
a  tomu sme sa snažili prispôsobiť v  rámci mož-
ností aj náš lamačský rozpočet na tento rok. Drž-
me si palce, nech sa nám spoločne podaria všet-
ky vytýčené ciele pozitívne naplniť. 

Radoslav Olekšák,
poslanec MZ, predseda komisie financií, 

podnikateľských aktivít a dopravy

Aký máme rozpočet na rok 2013?                                                                                             
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Skupina občanov v Lamači sa 4. apríla zúčastni-
la na spomienkovom akte výročia oslobodenia 
Bratislavy pri „Pamätníku oslobodenia vojakmi 
Červenej armády“, ktorý sa nachádza pri auto-
busovej zastávke Furmanská na Lamačskej ces-
te. Medzi prítomnými boli zástupcovia všetkých 
vekových kategórií. Niektorí poslanci na čele so 
starostom Lamača P. Šramkom, členovia Zväzu 

protifašistických bojovníkov, ktorých viedol Ing. 
Ervín Šimko (na foto) a vybraní žiaci zo základ-
nej školy. So svojimi príhovormi vystúpil starosta 
Lamača a predseda základnej organizácie SZPB 

v Lamači. Prítomní položili k pamätníku veniec, 
uklonili sa padlým vojakom ČA, a  tak si uctili 

pamiatku oslobodenia Bratislavy. Potom všetci 
prešli do miestneho úradu, kde bola v zasadač-
ke beseda s priamym účastníkom partizánskeho 
hnutia E. Šimkom, ktorý v  tom čase dovŕšil 17 
rokov a bol zaradený ako pomocník partizánov. 
Oboznámil nás tiež s priebehom bojov v posled-
ných mesiacoch vojny. Pripomenul nám všet-
kým a hlavne mladým, aby NIKDY NEZABUDLI!

Marta Janyšková

68. výročie oslobodenia Bratislavy                                                                              

Bol to fantastický 
„kúpací“ deň                                                    
Táto akcia sa uskutočnila v najkrajší jarný deň toh-
to roku – 15. apríla. Slnkom zaliaty Lamač nás ví-
tal už pri čakaní na autobus. Ten bol naplnený do 
posledného miesta. Presun do Mosonymagya- 
róváru trval asi pol hodinky, veď sú to najbližšie 
kúpele z Lamača, i keď v zahraničí. Po tradičnom 

rozdelení na väčšinu pravoverných kúpeľníkov a 
skupinku nakupujúcich nás čakali slnečné lúče 
na ležadlách a vôbec všade po celý deň. Napriek 
dokončovacím prácam na niektorých vonkajších 
miestach, ktoré sa nedali uskutočniť v zime, ušli sa 
ležadlá všetkým, kapacita plaveckého bazénu (33 
m) a 28 st. bude dostatočná i v špičke. Pekné zábe-
ry na nástenku v kine urobila vedúca zájazdu po-
slankyňa M. Janyšková. Všetkým nám pripomenie 
tento vydarený deň. Po ceste nazad sme dostali 
informácie o pláne ďalších „kúpacích zájazdov“, ale 
i poznávacích akciách. Dobre padla i minerálka pre 
smädných a už tradičná, avšak zaujímavá remiten-
da brožúr a časopisov. Ďakujeme organizátorom 
z MÚ ako i zúčastneným poslancom, ktorí sa starali 
o vydarený priebeh akcie. Máme sa teda ešte na čo 
tešiť. Zaslúži si to slová básnika M. Válka: „Bol fan-
tastický deň, a každý mal právo na svoju hviezdu 
a na svoj sen a na svoj pohyb nahor!“

Peter Moravický

Divadielko pre deti – 
Ja a moja sestra                                                
V  nedeľné predpoludnie (21. apríla) sme opäť 
privítali v  kine Lamač bábkové divadlo Makile 
s našou známou obľúbenou bábkoherečkou 
Kikou Letkovou. Aj napriek tomu, že bolo krás-
ne slnečné počasie, naše kino sa zaplnilo tými 
najmenšími obyvateľmi našej mestskej časti, 
ktorí si prišli pozrieť divadelné predstavenie 
pod názvom Ja a  moja sestra. Predsedníčka 
kultúrnej komisie MZ BA-Lamač Marta Jany-
šková v  úvode privítala všetkých prítomných, 
samozrejme, hlavne tých najmladších a ocenila 
krásnymi cenami deti, ktoré nám namaľovali ob-

rázky z  predchádzajúceho divadielka a  príbeh 
o dvoch sestrách sa mohol začať. Staršia sestra – 
Kika sa mala postarať o svoju mladšiu sestričku, 
ktorá ju však stále vyrušovala a plakala. Ale keď 
sa jedného dňa rozhodla utiecť z domu, to už 
bol pre Kiku naozaj veľký problém. Vyriešiť túto 
situáciu Kike pomohli deti, ktoré sa aktívne za-
pájali do príbehu a snažili sa jej pomôcť. 

M. Šimončičová

Beseda s policajtkou                                       
Bezpečná jeseň života (beseda avizovaná 
formou plagátov) sa  uskutočnila 17. apríla 
v  kine Lamač. Usporiadala ju mestská časť 
v spolupráci so sociálnou komisiou MZ BA-La-
mač  v kine Lamač. Okruh tém besedy bol pre 
všetky vekové kategórie z radov našich obča-
nov, ktorú viedla šarmantná nadpor. Martina 
KOČIŠOVÁ z Okresného riaditeľstva PZ BA. IV. 
Keďže sme v  poslednom období, v  priebehu 
2-3 týždňov  mali v  našej MČ vykradnuté 3 
byty, vyskytli sa krádeže v pivniciach, kde boli 
ukradnuté bicykle a  vo večerných hodinách 
bola prepadnutá osamelá pani uprostred síd-
liska, práve preto ma mrzelo, že sa nás zišlo tak 
málo. I napriek tomu, že boli vyvesené plagáty 
o besede skoro na každom vchode bytoviek, 

ale na niektorých chýbala základná informá-
cia o tom, kde a kedy sa bude beseda konať. 
Niekto si kvalitne nesplnil svoju povinnosť, 
za ktorú dostáva svoj plat!!! Okruh tém bol 
zaujímavý: ako si zabezpečiť majetok, ako sa 
vyhnúť podvodníkom, ako sa chrániť pre zlo-
dejmi na ulici, ako predchádzať riziku prepad-
nutia, atď. Na záver prítomní dostali „píšťalku“, 
ktorú môžu použiť pri prepadnutí (vydáva veľ-
mi prenikavý tón), ďalej rôzne brožúry a letáky 
s radami.

Anna Marková,
predsedníčka Sociálnej komisie MZ 

Jarné vystúpenie Folklórika                 
Atmosféru prvých jarných dní nám 6. apríla, pri-
blížili malí tanečníci a tanečnice so svojimi ma-
mičkami v  sprievode bývalej lúčničiarky Mirky 
Vicenovej. Materské centrum Obláčik v Lamači 
opäť pripravilo vystúpenie obľúbeného taneč-
ného kurzu Folklórik, tento raz s názvom Jare-
nie. Detičky (vo veku od 1,5 do 3 rokov) sa spolu 
s mamičkami predstavili svojim blízkym. Odme-

nené potleskom svojich najbližších oduševnene 
predvádzali svoje tanečné umenie a  radosť zo 
spevu a tanca detských ľudových piesní, hier či 
riekaniek. Atmosféru pomáhali dotvárať jedno-
duché hudobné nástroje, tradičné predmety či 
hračky. Deti majú takýmto spôsobom možnosť 
rozvíjať svoj vzťah k slovenskej ľudovej kultúre 
a jej tradíciám.

Daniela Šútovcová,
MC Obláčik
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Rozhovor s Lamačankou

Školstvo potrebuje dlhodobú, systematickú a kvalitnú reformu. 
Tak prečo to nevedia pochopiť aj tí hore?                                                                                

V rámci Dňa učiteľov vás ocenil primátor Bra-
tislavy Milan Ftáčnik a minister školstva, vedy, 
výskumu a športu Dušan Čaplovič v kategórii 
Učiteľ – môj kamarát. Riadite sa v svojej práci 
nejakým životným krédom?
V  prvom rade ďakujem rodičom II. A  triedy, 
ktorí ma nominovali. Teší ma, že vedia oceniť 
moju prácu a dať to aj najavo. Veľmi si to vážim 
a cítim oveľa väčšiu zodpovednosť. Som rada, 
že mesto dáva šancu aj mladým učiteľom a vy-
hlásilo druhú kategóriu Učiteľ – môj kamarát, 
v ktorej môžu hlasovať rodičia a žiaci. Je to veľ-
mi motivujúce. Neriadim sa žiadnym životným 
krédom, ale snažím sa žiť tak, aby som bola 
šťastná a spokojná. 

Pochádzate z východu, ako sa vám páči v bra-
tislavskom Lamači?
Áno, pochádzam zo Sniny, východného okre-
su s krásnou prírodou. Lamač mi učaroval už 
dávnejšie. Mám tu rodinných známych, kto-
rých som navštevovala ešte predtým ako sme 
tu bývali. Vyhovuje mi tiché prostredie v blíz-
kosti lesa. 

Chceli ste byť odmalička učiteľka ZŠ?
Nie. Nikdy som nechcela byť učiteľka. Ako 
malé dievča som túžila byť diplomatka s čer-
veným kufrom a  cestovať po celom svete. 
Musím spomenúť, že môj starší brat mi pred 
niekoľkými rokmi kúpil sadu červených ces-
tovných kufrov a  neskutočne ma potešil. Tak 
aspoň niečo sa mi splnilo. Na gymnáziu som sa 
zaujímala o psychológiu a chcela som ju štu-
dovať. Nevyšlo to, a tak som si vybrala zadné 
dvierka – pedagogickú fakultu. Moji rodičia sa 
báli, že ma to nebude baviť a stále sa budem 
chcieť akoby hľadať. Učiteľský smer ma však 
už po prvom roku štúdia uchvátil. So  spolu-
žiačkami a našimi učiteľkami sme boli výborný 
kolektív, už počas štúdia sme organizovali rôz-
ne akcie, plesy a študentské konferencie. Boli 
to zatiaľ najkrajšie roky môjho života. 

Vo vašom životopise 
ma zaujalo, že ste 
učili aj na umelec-
kej škole – predmet 
javiskový pohyb. 
Využívate tieto svo-
je skúsenosti aj ako 
učiteľka základnej 
školy?
Počas vysokej školy 
v  Prešove som pô-
sobila aj v  Divadle 
Jonáša Záborského 
ako externá tanečni-
ca v muzikáli Bátho-
ryčka. V  priestoroch 
divadla  ešte stá-
le existuje aj ZUŠ 

DAMA, ktorá sa zameriava na spev, tanec, 
herectvo. Snaží sa rozvíjať talent odmalička. 
Riaditeľ ma oslovil a  ja som jeho ponuku pri-
jala. Venovala som sa skupine 5- až 6-ročných 
dievčat, ktoré boli veľmi talentované. Bola to 
úžasná skúsenosť, ktorá sa dá využiť aj v zák-
ladnej škole. Na hodinách hudobnej výchovy 
sa snažím zapájať aj pohyb, taktiež počas prí-
prav na besiedky.

Na ocenenie vás nominovali rodičia z vašej trie- 
dy, ktorí okrem iného vyzdvihli aj vašu otvo-
renú a promptnú e-mailovú komunikáciu. Ako 
by mala podľa vás vyzerať spolupráca učiteľ – 
rodič?
Ešte raz touto cestou rodičom mojich žiakov 
veľmi pekne ďakujem. Som rada, že vedia toto 
náročné povolanie oceniť. Už počas vysokej 
školy nás učili, že najdôležitejšia je spoluprá-
ca učiteľ – žiak – rodič, podľa toho sa riadim 
a funguje to. Tento trojuholník by mal byť vždy 
rovnostranný. Ak sú spokojné deti, sú spokojní 
rodičia, tí sa následne odvďačia učiteľke a spo-
kojná je aj ona. Keďže mám v triede 24 detí, zdá 
sa mi efektívne komunikovať s  rodičmi e-mai-
lom. Samozrejme, že nie v  každej triede sa to 
dá realizovať, a preto som rada, že mám triedu  
s rodičmi, ktorí sú ochotní takto komunikovať. 
Možno to bude znieť zvláštne, ale uľahčuje mi 
to robotu a čas. Za počítačom som často, pre-
tože moja príprava na vyu-
čovanie si to vyžaduje. Ak sú 
deti dlhodobo choré, snažím 
sa rodičom poslať e-mailom, 
čo sme preberali. A  keďže 
majú informácie z „prvej ruky“, 
v  konečnom výsledku pomô-
žem sebe a  ostatným deťom 
v triede, pretože dieťa po dlh-
šej absencii príde do školy pri-
pravené, nemôže sa vyhovárať 
a my môžeme bez problémov 
pokračovať v  učive ďalej. E-

-mailom posielam všetky oznamy, aby rodičia 
boli vždy vopred informovaní. Takto riešime aj 
rôzne iné triedne problémy, financie a pod. 

Vaše ocenenie ukazuje v pozitívnom svetle aj 
lamačskú základnú školu. Prebieha tu kva-
litná výučba, organizuje sa množstvo mimo-
školských aktivít...
Škola má veľa kvalitných učiteliek a  vycho-
vávateliek, ktoré sa práci venujú s  plným na-
sadením. Zapájame sa do rôznych projektov 
ako Comenius, Čítaj, pochop, použi, Mladý 
slovanista, projektový týždeň Konštantín 
a  Metod. Usporadúvame veľa školských akcií 
ako Tvorivé dielne, besiedky, Deň zdravia, Deň 
Zeme, Anglický týždeň, Hviezdoslavov Kubín, 
spevácku súťaž Slávik a  mnohé iné. Tiež ak-
cie mimo Slovenska ako študijno-poznávací 
pobyt v  Anglicku, CO olympiáda v  Rakúsku. 
V  škole funguje veľa záujmových krúžkov. 
Snažíme sa učiť moderne, k  dispozícii máme 
interaktívne tabule. Som rada, že som mohla 
týmto ocenením reprezentovať práve lamač-
skú základnú školu, pretože sa mi v nej pracuje 
naozaj dobre.

Vidíte aj nedostatky, ktoré by ste navrhli od-
strániť? 
Veľmi ma mrzí, že toto povolanie je nedocene-
né. Nemám na mysli iba finančne, ale celkovo 
humánne. Učiteľ v rebríčku vysokoškolsky vzde-
laných ľudí veľmi klesol a v tom vidím veľký ne-
dostatok. Chýbajú kvalitné učebnice, pomôcky. 
Každé štyri roky príde veľký reformátor, ktorý 
chce zmenu hneď a  s  okamžitou platnosťou. 
Učitelia sú potom frustrovaní a v nevyhovujú-
cich a stresujúcich podmienkach sa im zle pra-
cuje. Všetci dobre vieme, že školstvo potrebuje 
dlhodobú, systematickú a kvalitnú reformu. Tak 
prečo to nevedia pochopiť aj tí hore? 

Popri zamestnaní sa naďalej vzdelávate. Aké 
máte ambície a  sny v  profesijnom (aj osob-
nom) živote?
Áno, odkedy som v praxi, snažím sa absolvo-
vať rôzne druhy vzdelávania. Plat začínajúce-
ho učiteľa je naozaj na zaplakanie. Preto sa 
snažím získavať kredity, ktoré si na nás, učite-
ľov, vymysleli a  touto cestou si aspoň trošku 
prilepšiť. Samozrejme, že počas vzdelávaní sa 
vždy rada dozviem niečo nové z pedagogiky. 
Mojou ambíciou v  profesijnom a  rovnako aj 
v osobnom živote je stále napredovať, učiť sa 
nové veci, robiť to, čo ma baví a obklopovať sa 
príjemnými ľuďmi, na ktorých mi záleží.

Zdenka Šujanová

Ocenenie z magistrátu putovalo do lamačskej školy, a to konkrétne učiteľke Janke Ščer-
bákovej, ktorá je momentálne triedna II. A. Pri tejto príležitosti nám poskytla rozhovor 
o svojom doterajšom pedagogickom pôsobení.
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Výber z uznesení zo zasadnutia MZ 11. 4. 2013: rozpočet na rok 2013, dopravná situácia, plat starostu, 
postup prác na ÚPD zóny Malokarpatské námestie a ÚPD zóny Zečák,projekt Voľnočasový areál 
s multifunkčným využitím, stav príjmov a výdavkov MČ v I. štvrťroku                                                                                           

Uznesenie č. 31/2013/VI k návrhu rozpočtu MČ 
Bratislava-Lamač na roky 2013 – 2015. MZ MČ 
BA-Lamač A. schvaľuje 
1. Rozpočet Mestskej časti Bratislava-Lamač na 

r. 2013 takto:

2. Rozpočet tvorby a  použitia rezervného fondu 
Mestskej časti Bratislava-Lamač na r. 2013 takto:

3. Programový rozpočet Mestskej časti Bratislava-
-Lamač na r. 2013
a) Príspevok do sociálneho fondu vo výške  

1,05 % z objemu vyplatených platov a miezd
b) Prekročenie výdavkov rozpočtu mest-

skej časti podľa § 10 ods. 1 písm. e) Zásad 
hospodárenia s  finančnými prostriedkami 
Mestskej časti Bratislava-Lamač vo výške 
účelovo viazaných prijatých grantov alebo 
transferov od iných subjektov

B. berie na vedomie

1. Návrhy rozpočtov Mestskej časti Bratislava-La-
mač na roky 2014 a 2015

2. Návrhy tvorby a použitia Rezervného fondu Mest-
skej časti Bratislava-Lamač na roky 2014 a 2015

3. Návrhy programových rozpočtov Mestskej čas-
ti Bratislava-Lamač na roky 2014 a 2015

Uznesenie č. 32/2013/VI k informatívnej správe 
o  fungovaní mesačníka Lamačan. MZ MČ BA-
-Lamač A. berie na vedomie informatívnu sprá-
vu o  fungovaní mesačníka Lamačan a B. žiada 
poslankyňu Renátu Ocilkovú o verejné ospravedl-
nenie za klamlivé vyjadrenie o cenzúre v časopise 
Lamačan – bez pripomienok.

Uznesenie č. 34/2013/VI k  návrhu VZN č. 
1/2013 o mieste a čase zápisu dieťaťa na plne-
nie povinnej školskej dochádzky v ZŠ. MZ MČ 
BA-Lamač A. schvaľuje VZN č. 1/2013 o  mieste 
a čase zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej 
dochádzky v ZŠ – bez pripomienok.

Uznesenie č. 35/2013/VI k návrhu VZN č. 2/2013 
o určení školského obvodu pre základnú školu 
v  zriaďovateľskej pôsobnosti MČ Bratislava-
-Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje VZN č. 
2/2013 o  určení školského obvodu pre základnú 
školu v zriaďovateľskej pôsobnosti MČ Bratislava-
-Lamač – bez pripomienok.

Uznesenie č. 36/2013/VI k  výsledku verejnej 
obchodnej súťaže – prenájom objektu a  po-
zemkov na Borinskej ulici č. 23 v  Bratislave. 
MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje víťaza verejnej 
obchodnej súťaže – Súkromná základná škola 
s  materskou školou Marie Montessori na prená-
jom:
I. samostatne stojaceho objektu bývalej zák-

ladnej školy, nachádzajúceho sa na Borin-
skej ulici  23 v  Bratislave o  podlahovej ploche 
2880,17  m2, súpisné číslo 1644, postaveného 

na pozemku parc. č.  932 (ďalej len „objekt“), 
s výnimkou 
a) dvoch bytových jednotiek, ktoré sa na-

chádzajú v  tomto objekte (1-izbový byt 
o výmere 34,90 m2 a 2-izbový byt o výmere 
67,04 m2), 

b) troch miestností v  suteréne objektu slúžia-
cich prenajímateľovi na účel archívu a skladu 
CO o celkovej podlahovej ploche 135,72 m2,

II. pozemkov p. č. 931/2 o výmere 199 m2 k. ú. La-
mač, p. č. 931/3 o výmere 199 m2 v k. ú. Lamač, 
932 o výmere 1580 m2 v k. ú. Lamač, p. č. 933/15 
o výmere 230 m2 v k. ú. Lamač, ktoré sú vedené 
na LV č. 1638 vo vlastníctve Mestskej časti Brati-
slava-Lamač, Malokarpatské námestie 9, 841 03 
Bratislava, 

a B. žiada starostu predložiť návrh nájomnej zmlu-
vy na mimoriadne rokovanie MZ dňa 23. 4. 2013 – 
bez pripomienok.

Uznesenie č. 37/2013/VI k protestu prokurátora 
zn. Pd 76/12-11 zo dňa 13. 1. 2013 proti VZN č. 
2/2008, ktorým sa zakazuje používanie a predaj 
alkoholických nápojov na verejne prístupných 
miestach na území Mestskej časti Bratislava-
-Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. vyhovuje protestu 
prokurátora zn. Pd 76/12-11 zo dňa 13.01.2013 pro-
ti VZN MČ Bratislava-Lamač č. 2/2008 zo dňa 26. 6. 
2008, ktorým sa zakazuje používanie a predaj alko-
holických nápojov na území Mestskej časti Bratisla-
va-Lamač v celosti – bez pripomienok.

Uznesenie č. 39/2013/VI k  dopravnej situácii 
v MČ Bratislava-Lamač. MZ MČ BA-Lamač A. be-
rie na vedomie postup MÚ MČ Bratislava-Lamač 
vo veci riešenia dopravnej situácie v MČ Bratislava-
-Lamač, B. zásadne nesúhlasí s predloženým návr-
hom VZN Hlavného mesta SR Bratislava o dočasnom 
parkovaní motorových vozidiel na miestnych komu-
nikáciách a trvá na prijatom uznesení č. 13/2013/VI 
zo dňa 14. 2. 2013 – bez pripomienok a C. žiada sta-
rostu MČ Bratislava-Lamač, aby požiadal ministra do-
pravy a štátnu políciu, aby v úseku diaľnice Diamant 
– Tunel Sitina monitorovali dodržiavanie zníženej 
rýchlosti a aby osadili informačné tabule o škodlivos-
ti hluku z cestnej dopravy – bez pripomienok.

Uznesenie č. 40/2013/VI Miestne zastupiteľstvo 
Mestskej časti Bratislava-Lamač v  súlade s § 11 
ods. 4 písm. i) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení v znení neskorších predpisov, § 15 ods. 2 

písm. l) zákona č. 377/1990 Zb. o hlavnom meste 
Slovenskej republiky Bratislava v znení neskor-
ších predpisov a v súlade so zákonom č. 253/1994 
Z. z. o právnom postavení a platových pomeroch 
starostov obcí a  primátorov miest v  znení ne-
skorších zmien a doplniv. MZ MČ BA-Lamač A. 
ruší uznesenie č.64/2012/VI zo dňa 3. 5. 2012 v čas-
ti B a B. určuje v zmysle § 3 ods. 1, 2 a § 4 ods. 1 a 
ods. 2 zákona č. 253/1994 Z. z. o právnom postavení 
a  platových pomeroch starostov obcí a  primátorov 
miest s účinnosťou od 1. 1. 2013 výšku platu starostu 
Mestskej časti Bratislava Lamač pre rok 2013 vo výš-
ke súčinu priemernej mesačnej mzdy zamestnanca 
v národnom hospodárstve vyčíslenej na základe 
údajov Štatistického úradu Slovenskej republiky za 
predchádzajúci kalendárny rok, ktorá je za rok 2012 
určená sumou 805 €, a násobku podľa § 4 ods.1 záko-
na č. 253/1994, teda 2,34. Takto určený plat starostu 
mestskej časti Bratislava-Lamač zaokrúhlený na celé 
euro nahor je 1 884 € mesačne – bez pripomienok.

Uznesenie č. 41/2013/VI k informatívnej správe 
o  postupoch prác na ÚPD zóny Malokarpatské 
námestie a ÚPD zóny Zečák. MZ MČ BA-Lamač 
A. berie na vedomie informatívnu správu o postu-
poch prác na ÚPD zóny Malokarpatské námestie 
a ÚPD zóny Zečák – bez pripomienok.

Uznesenie č. 42/2013/VI k informatívnej správe 
o projekte „Voľnočasový areál s multifunkčným 
využitím – Lamač“. MZ MČ BA-Lamač A. berie 
na vedomie informatívnu správu o  projekte „Voľ-
nočasový areál s multifunkčným využitím – Lamač“ 
– s pripomienkami.

Uznesenie č. 44/2013/VI k schváleniu podmie-
nok VOS – športová hala na ul. Na barine č. 
21 v Bratislave. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje 
zámer prenajať samostatne stojaci objekt špor-
tovej haly nachádzajúceho sa na ulici Na barine 
č. 21 v Bratislave v k.ú. Lamač, súpisné číslo 6519, 
postaveného na pozemku parc. č. 599/14; objekt 
zapísaný na LV č. 2074  (ďalej len „objekt“)., B. 
schvaľuje spôsob prenájmu objektu, a to spôso-
bom obchodnej verejnej súťaže v zmysle zákona 
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v platnom znení, 
ustanovení § 281 a  nasl. zákona č. 513/1991 Zb. 
Obchodný zákonník v  platnom znení (ďalej len 
„Obchodný zákonník).

Uznesenie č. 50/2013/VI – k informatívnej sprá-
ve o počte zapísaných detí do ZŠ a MŠ neprijalo.

Príjmy bežného rozpočtu 2 193 745 EUR
Výdavky bežného rozpočtu 2 135 928 EUR

Príjmy kapitálového rozpočtu 18 000 EUR

Výdavky kapitálového rozpočtu 20 000 EUR
Príjmové finančné operácie 24 000 EUR
Výdavkové finančné operácie 79 720 EUR
Výsledok hospodárenia 97 EUR

Tvorba Rezervného fondu 97 EUR
Použitie Rezervného fondu 24 00 EUR2400
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Všetkým jubilantom blahoželáme!
Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neak-
tuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V marci a v apríli sa v Lamači narodili:                      

15. 3. Andrea Hradecká
21. 3. Amália Bušfyová 
27. 3. Auróra Sojáková
5. 4. Dominika Kovačičová
10.4. Klára Hlubíková

 Helena Amtmannová 93
 Anton Lošonský 93
 Františka Obadalová 91
 Anna Figurová 90
 Jozef Ambruš 89
 Róbert Herchl 89
 Johanna Beňová 88
 Jarmila Műllerová 86
 Alica Horváthová 85
 Júlia Chudíková 85
 Mária Križanková 85
 Rozália Omastová 85
 Mária Petríčková 85
 Oľga Haramiová 84
 Zdenka Haraslínová 84
 Irena Hrubíková 84
 Veronika Karabová 84
 Ernestína Petrahnová 84
 Edita Zajacová 84
 Marta Siváková 83
 Marta Berníková 82
 Oliver Lacika 82
 Miloš Matej 82
 Dubravka Prchalová 82
 Július Forró 81
 Bronislava Horňáková 81
 Alexander Kamenický 81
 Ján Paliesek 81
 Bernardína Sedláková 81
 Marie Vokálová 81
 Ivan Čarnogurský 80
 Dušan Drábek 80
 Štefánia Gajdošová 80
 Božena Kubíčková 80
 Jana Osvaldová 80
 Miroslav Polák 80
 Rozália Senková 79
 Stanislav Ulík 79
 Peter Hlúch 78
 Ján Ištok 78
 Veronika Lučeničová 78
 Magdaléna Šebová 78
 Júlia Šteffková 78
 Anna Solovicová 77
 Serena Bagočiová 76
 Jozef Huslica 76
 Mária Kovačičová 76
 Ľudovít Satury 76
 Marta Blažeková 75
 Alojzia Boskovičová 75
 Rozália Fádliková 75
 Peter Horecký 75
 Ľudovít Kurtin 75
 Mira Mlynárová 75
 Zdeněk Šánský 75
 Zuzana Šinková 75

Jubilanti v máji                                           

ČSOB Marathon sa počas svojej existencie stal 
populárnym slovenským bežeckým podu- 
jatím. Svedčí o  tom narastajúci počet bež-
cov. Na jubilejnom ôsmom ročníku (21. – 24. 

3.) ich bolo 7 530. Toto významné športové 
podujatie v metropole Slovenska sa tradične 
teší veľkej obľube a záujmu profesionálnych 
i  amatérskych bežcov. Aj lamačskí dôchod-
covia, a  to Anton a Terézia Kvasničkovci, Pe-
ter Moravický a Mária Stašková, sa zúčastnili 
na tomto športovom podujatí – nie síce ako 
pretekári, ale ako dobrovoľníci, informátori. 
Pri teplote 2 až 5 stupňov sme od 9,30 do 
15. hodiny boli pri tom. Zvíťazil Keňan Issac 
Chesiny, časom 2:18:33 h, čo je rekord tohto 
podujatia.

Terézia Kvasničková, 
predsedníčka jednoty dôchodcov Lamač 

foto Anton Kvasnička

Naši dôchodcovia na maratóne                                                                                                   

Naša škola opäť zorganizovala anglický týž-
deň. Štyridsať žiakov 4. až 9. ročníka sa zú-
častnilo na Anglickom projektovom týžd-
ni. Boli rozdelení do troch skupín, v ktorých 
trávili so svojimi lektormi Guipom, Niallom 
a Bobbym 30 hodín, to znamená každý deň 
6 hodín angličtiny. Veľa sa hovorilo a športo-
valo, málo písalo. Hodiny boli veselé a priateľ-
ské, takže žiaci sa tešili na každý deň. Takéto 
dennodenné stretnutia s  native spíkrami sú 

významnou skúsenosťou pri odstraňovaní 
trémy v cudzojazyčnej komunikácii. Závereč-
ná prezentácia svojich schopností pred rodič-
mi a spolužiakmi bola príjemným zavŕšením 
tohto týždňa.

M. Imrichová

Žiaci majú radi angličtinu                                                                                                      

Burza v kine                                                                                                                                   
 
Dňa 20.4.2013 sa v  priestoroch kina Lamač 
konala Jarná burza, ktorá bola organizovaná 
v spolupráci MÚ a MC Obláčik. Tejto akcie sa 
zúčastnilo 30 predávajúcich, medzi nimi boli 

aj menšie deti s maminami, ktoré za symbo-
lickú cenu predávali svoje obľúbené hračky 
a oblečenie, s ktorými bol už čas sa rozlúčiť. 

mš

S hlbokým zár-
mutkom ozna-
m u j e m e ,  ž e 
nás 19. apríla 
2013 vo veku 
66 rokov opus-
tila bývalá za-
mestnankyňa 
Miestneho úra-
du BA-Lamač 
Ľubomíra Gaj-
došíková. Česť 
jej pamiatke!

Koncom feb-
ruára sa doži-
la okrúhleh o 
j u b i l e a  8 5 
r o k o v  la-
mačská orga-
nistka Viera 
L u k á č o v á . 
D o d a to č n e 
gratulujeme!

Dňa 8. aprila 
2013 nás na-
vždy opusti-
la najstaršia 
o b y v a t e ľ k a 
Lamača Mária 
Mikletičová, 
ktorá sa kon-
com marca 
dožila 103 ro-
kov. Česť jej 
pamiatke!



Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                      
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65
MIESTNy ÚRAD A POkLADňA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 
Streda   7:30 – 12:00 13:00 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00
Piatok   8:00 – 11:00
PODATEľňA
Pondelok   8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   7:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Streda   7:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Štvrtok   7:30 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok   7:30 – 12:00
OVEROVANIE PODPISOV A LISTíN
Pondelok  10:00 – 11:00 13:00 – 16:30
Utorok  8:00 – 11:00 13:00 – 15:00
Streda  7:30 – 11:00 13:00 – 15:00
Štvrtok  Neoveruje sa
Piatok  8:00 – 11:00

Program Jednoty dôchodcov  
Slovenska MČ Lamač na máj                                              
15. 5. 13. h – Zasadanie výboru
15. 5. 14. h – Stretnutie v klube na Heyrovské-
ho ul.
Vznik vesmíru: o jeho tajomstvách nám povie 
Ing. Anna Habovčíková
22. 5. 14. –16. h – Posedenie v klube pri káve
29. 5. 15. h – Liečivé bylinky na mesiac jún 
a júl, o nich porozpráva Mgr. Alica kytková, 
v novom  Spoločenskom centre na Malokar-
patskom nám. č. 8 - 10.
29.5.13 -  16. h v kine Lamač - v spolupráci zo 
soc. komisiou MZ diskusná prednáška s pra-
covníkmi Poštovej banky - služby a ponuky 
hlavne pre seniorov 
Pokračujeme v cvičení PILATES, každú stre-
du o 10,30 h v  novom Spoločenskom centre 
na Malokarpatskom nám. č. 8 - 10.

  mesačník samosprávy Mestskej časti MÚ BA-Lamač
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Pozvánky na máj                                                                                         
1. 5. – Prvomájový guláš na Malokarpatskom 
nám. – o 16,30 h
10. 5. – Deň matiek v kine Lamač – o 17. h
12.5. - Divadelné predstavenie pre deti – 
kamarát Bumbuľko - 11. h
13.5. – Uvítanie detído života – kino Lamač - o 15. h 
16.5. – Beseda s Prof. RNDr. Jozefom Halgošom, 
DrSc.
17.5. – Otvorenie výstavy ľubomíra kršku o 17 h
21.5. – poznávací zájazd seniorov – Rakúsko
1.6. – MDD v Lamači

Knižnica pozýva                                                                           
Pondelok, Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00
knižnica sa nachádza v budove Základnej ško-
ly na Malokarpatskom nám., vchod zozadu (od 
telocvične)
Tel. číslo: 02/ 64 78 97 37
Mail: kniznicalamac@centrum.sk

Program kina na MÁJ                                                       

4. 5. PARíŽ MANHATTAN – Okúzľujúca ro-
mantická komédia, vzdávajúca hold 
filmárskemu velikánovi Woodymu Alle-
novi. Fr., 77 min., 18. h, 2,50 €

5. 5. HOBBIT: NEOČAkÁVANA CESTA – Prí-
beh „Hobbita“ sleduje cestu hlavnej po-
stavy Bilba Lazníka, ktorého poslaním 
je znovu získať stratené trpasličie krá-
ľovstvo v  Osamotenej hore na výcho-
de a  zbaviť ho strašidelného šarkana 
Smauga. USA, Nový Zéland, dobrodruž-
ný, tit., 18. h, 2,50 €

11. 5. ŠIMON A  DUBy – Príbeh židovského 
chlapca, ktorý dospieva a hľadá samé-
ho seba počas 2. svetovej vojny v poli-
ticky neutrálnom Švédsku. Švédsko, tit., 
122 min., 18. h, 2,50 €

18. 5. ŠTVRTÁ MOCNOSŤ – Hrozivo realis-
tický pohľad na život v  Moskve, ovlá-
daný politickými záujmami. Nemecko, 
tit.,115 min., 18. h, 2,50 €

19. 5. ARGO – 4. novembra 1979 obsadila 
skupina iránskych študentov americké 
veľvyslanectvo v Teheráne. USA, dráma, 
120 min., 18. h, 2,50 €

25. 5. kRÁľOVSkÁ AFÉRA – Príbeh vášnivej 
a zakázanej lásky, ktorá ovplyvnila celý 
národ. ČR, Dánsko, Švédsko, tit., 138 
min., 18. h, 2,50 €  

26. 5. DIRCH – Obrovský talent je veľký dar, 
no zároveň aj veľké bremeno, až pre-
kliatie. Dánsko, 109 min., 18. h, 2,50 €

Zasadnutie komisií v máji                                         

kulturna komisia 6. 5. 2013, školská a životné-
ho prostredia 9. 5., stavebná a sociálna 14. 5.,  
finančná 20. 5., 

•  Ján Polák, vodoinštalácie a údržba, výmeny 
a opravy WC, batérie, sifóny, zapojenie umý-
vačiek a  práčok, vŕtanie dier do panelov:  
0905 627 321

•  Prerábam bytové jadrá, rekonštruujem váš 
byt, elektrinu, vodu, sadrokartóny, stierky, 
opravy v dome, záhrade: 0903 785 632

•  Hľadám garáž v Lamači na prenájom osob. 
auta v termíne od 24. 7. 2013 do 7 .9. 2013, 
tel. č.: 3901 1799, 0902 216  300, RNDr. Eva 
Hammelová, Studenohorská 35

•  Cvičenia SM systém MUDr. Smíška
– prevencia ochorení chrbtice a celého po-
hybového aparátu
– cvičenie zmierňuje a  odstraňuje bolesti 
chrbta, skoliózu
– regeneruje poruchy medzistavcových 
platničiek a kĺbov
– iné
Viac informácií a  možnosť objednať si cvi-
čenia na www.dio-vita.sk, tel.: 0908 121 141

•  Voda, kúrenie, plyn, oprava a  montáž, aj 
cez víkend: 0905 429 097, 0911 429 097

Inzercia                                                                                                                                                                                                         

Materská škola Heyrovského 4 hľadá kva-
lifikovanú učiteľku MŠ   (môže byť aj dô-
chodkyňa) na zastupovanie počas PN. Ďal-
šie informácie na tel. čísle: 0948 186 496 
alebo 02 64 36 03 89.

Program MC Obláčik – máj                                   
Streda 1. 5. - Stavanie mája (vystúpenie Folkló-
rika)
Utorok 7. 5. o 16,30 h 10. narodeniny MC Ob-
láčik v kine Lamač
Sobota 11. 5. od 15. do 18. h Míľa pre mamu 
2013 (Štrkovec, Bratislava)
Najväčšia oslava Dňa matiek. Pridajte sa k nám!
Streda 15. 5. o 18. h Schôdza členiek a sympa-
tizantov
Štvrtok 23.5. o 15:30 h prednáška
Dieťa a  cudzí jazyk (Viacjazyčné rodiny a  výuka 
cudzieho jazyka u detí predškolského veku)
Streda 29. 5. od 18,30 do 20,30 h
Hľadám si prácu, krok za krokom, 2.časť Prí-
prava na pracovný pohovor 
workshop s Dankou Greschnerovou, viac info na 
www.oblacik.sk
Prihlásenie sa na: mcoblacik@materskecentra.sk
Štvrtok 30. 5. od 16,30 h Tvorivé dielničky pre deti
Téma: Jarné módne návrhy

Oznamy: 

Každý pondelok 18,30 – 19,30 h Brušné tance pre 
mamičky(aj tehotné aj netehotné), prihlásenie 
sa na: mcoblacik@materskecentra.sk
Každý pondelok 9,30 – 11,15 h Prvé hudobné krô-
čiky s  Erikou – podrobnosti a  prihlásenie sa na: 
erika.fajtova@gmail.com
Každý utorok 9. – 10. h  Znakovanie pre bábätká, 
prihlásenie sa na: elena.cerna@yahoo.com
Každý utorok 9. – 11. h Folklórik – “Gazdovia 
a  gazdinky”. Ďalší cyklus hudobno-pohybového 
krúžku, prihlásenie sa na: mirkavicen@yahoo.co.uk
Kurz prvej pomoci pre rodiny s deťmi -– podrob-
nosti a  prihlásenie sa na: mcoblacik@materskecen-
tra.sk
Herne podľa programu uvedeného na: www.obla-
cik.sk
Viac info na: www.oblacik.sk


